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– A félév vége, az oktatási 
intézmények évadzárója szá-
munkra is alkalmat ad az átte-
kintésre. Az Oktatási és Műve-
lődési Bizottság idén májusig 
mintegy 50 témakört tárgyalt. 
Ezek közül természetesen sok 
kapcsolódik közvetlenül az ok-
tatáshoz, a művelődés területé-
hez, de a bizottsági ülések napi-
rendjén szerepelt például olyan 
előterjesztés megtárgyalása is, 
mint a város ifjúsági helyzet-
elemzése, a hozzá kapcsolódó 
cselekvési terv, de megvitattuk 
és véleményeztük a nyári tu-
risztikai rendezvények terveit, 
költségvetését csakúgy, mint 
a településrendezési terv felül-
vizsgálatát. A város költségve-
tésének alakulását bizottságunk 
is nyomon követi, fi gyelemmel 
kísérjük az alapítványok beszá-
molóit, de tárgyaltuk például a 
város közbiztonságáról szóló 
rendőrségi tájékoztatót is.

– A Művelődési és Oktatási 
Bizottság tavaly és idén is in-
tézményi összevonások kap-
csán kapott kitüntetett fi gyel-
met.

– Legfontosabb feladatunk 
most, áttekinteni, hogy a Vaj-
da Péter Gimnázium Szakkö-
zépiskola és Kollégium, a Szé-
kely Mihály Szakképző Intézet 
és Szarvas Város Általános Is-
kolája és Óvodái integrálásá-
val tavaly létrehozott kétez-
res tanulólétszámú intézmény 
– Szarvas Város Közoktatási 
Intézménye – életképes-e, be-
váltotta-e a hozzá fűzött remé-
nyeket.

– Milyen megállapításra ju-
tottak?

Az újabb összevonások terve pozitív tapasztalatokra épül
Évzárók, általános iskolai ballagások követik egymást – 
mint az egész országban – Szarvason is. Földesi Zoltánt 
Szarvas Város Képviselő-testülete Oktatási és Művelődési 
Bizottságának elnökét ennek kapcsán arról kérdeztük, az ő 
munkájukban is az összegzés, az értékelés ideje jött-e el.

– Összességében elmondható, 
hogy az intézmény meg tud fe-
lelni a vele szemben támasztott 
elvárásoknak, bár néhány te-
rületen szükség van fi nomítás-
ra. Elsősorban a vezetők közti 
munkamegosztás, koordinálás 
okozott a vártnál nagyobb súr-
lódásokat. Azért is szükség van 
az eltelt egy év értékelésére, 
mert lejárt az intézményveze-
tő megbízásának ideje, meghir-
dettük a vezetői pályázatot, me-
lyet várhatóan júliusban értéke-
lünk. Elmondható mára, hogy a 
közös intézmény jól funkcionál 
abban a tekintetben, hogy meg-
maradtak a tagintézményeknek 
saját rendezvényeik, hagyomá-
nyaik, önállóságuk, ugyanak-
kor eredményesnek tekinthető 
a munkaerő jobb kihasználá-
sára való törekvés a szaktanár-
ok jobb órakihasználása révén. 
Fontos, hogy a csökkenő gye-
reklétszám mellett a pedagó-
gus álláshelyek ne drasztiku-
san csökkenjenek, hanem úgy, 
hogy a nyugdíjba vonuló kol-
légák helyére nem vesznek fel 
az iskolák új embereket. Mind-
emellett elsősorban a gyerekek 
érdekét szolgálja, hogy a szar-
vasi fi atalok a város közoktatá-
si intézményében tanulva érhe-

tik el a tankötelezettség 18 éves 
korhatárát. 

– Azzal kellett szembesül-
nünk, hogy míg a nem önkor-
mányzati fenntartású általá-
nos iskolákban három-három 
első osztályt tudnak indítani 
szeptembertől, addig a Fő té-
ribe csupán egy osztályra való 
gyereket írattak be a szülők. Ön 
szerint ez összefüggésbe hoz-
ható az önkormányzat tavalyi, 
intézmény összevonást eredmé-
nyező döntésével?

– Minden mindennel össze-
függ. Látnunk kell, hogy Szar-
vas Város Képviselő-testüle-
te korábbi döntései utat nyitot-
tak ahhoz, hogy nem önkor-
mányzati fenntartású, egyházi 
és nyelvi orientáltságú iskolák 
működjenek a városban. Mos-
tanra komoly verseny alakult ki 
az iskolák között, a szülők válo-
gathatnak a különböző lehető-
ségekből. Megfi gyelhető egyfé-
le elitizálódási folyamat, mely-
ben meglehet, bizonyos lépés-
hátrányt jelent a Fő téri iskola 
számára, hogy az önkormány-
zati iskolába minden jelentke-
zőt fel kell venni. Nem zárható 
ki, hogy a szülők iskolaválasz-
tását befolyásolta az is, hogy a 
sok átszervezés után szeretné-
nek már egy kis állandóságot. 
Az önkormányzat iskolájában 
kidolgozott és bevezetett kétta-
nítós modell véleményem sze-
rint hatékony pedagógiai mun-
kát tesz lehetővé, jól egészíti ki 
a város oktatási palettáját, tehát 
versenyben tartja az iskolát.

– A közelmúltban újabb in-
tézmények összevonásokról ér-
keztek hírek.

–  A közoktatási intézmények 
összevonásának pozitív tapasz-
talataira alapozva a képviselő-
testület elvi döntést hozott ar-
ról, hogy a Városi Könyvtárat 
is a tavaly létrehozott közok-
tatási intézménybe integrálja. 
Elsődleges indoka ennek a Vá-
rosi Könyvtár állománya által 
meghatározottan nagy értékű, 
színvonalas körülmények kö-
zött látogatható könyvtár létre-
hozása. A gimnázium komoly 

számítógépes hátteret tud adni 
ennek megvalósulásához, és 
manapság nem csak az ifjúság 
körében jelentkezik az igény 
az elektronikus hozzáférésre. 
A könyvtár nyitott lesz minden 
érdeklődő számára.

A kultúra területét érintő 
másik elképzelés a Tessedik 
Sámuel Múzeum és Szárazma-
lom, a Chován Kálmán Művé-
szeti Alapiskola és a Vajda Pé-
ter Művelődési Központ egy in-
tézménybe, egy általános mű-
velődési központba történő in-
tegrálása. Mindhárom intéz-
mény kulturális szolgáltatást 
végez, ismeretes, hogy a mű-
velődési központ épületének 
felújítása, kibővítése óta a mű-
vészeti iskola több tanszaka is 
az épületben kapott helyet. Azt 
várjuk ettől az összevonástól, 
hogy ezek az intézmények ösz-
szehangolt munkájukkal még 
hatékonyabban szolgálják a vá-
roslakók és az ideérkező turis-
ták kulturális igényeit.

– Az Országgyűlés Oktatási 
és Tudományos Bizottságának 
tagjaként nyilván az elsők kö-
zött informálódhat a terület ön-
kormányzatokat is érintő kér-
déseiről.

– Az Országgyűlés elfogad-
ta az iskolai esélyegyenlősé-
get biztosító törvénymódosítá-
sokat, melyek érvényesítése itt 
Szarvason is komoly feladatot 
jelent majd számunkra. Például 
bevezeti a törvény az óvodázta-
tási támogatást annak érdeké-
ben, hogy minden gyerek járjon 
óvodába. Kimutatták ugyanis, 
hogy hét éves korig eldől, hogy 
egy gyerek milyen eséllyel in-
dul az életnek. Az óvoda segít-
het a hátrányok leküzdésében. 
Egy másik dolog az iskolai erő-
szak kérdése, mely szerencsé-
re Szarvason eddig még jelent 
meg, de meg kell tennünk min-
dent annak érdekében, hogy to-
vábbra is így maradjon. Továb-
bá kifejezetten uniós elvárás 
az iskolai szegregáció tiltása. 
Ebben a városban napirenden 
kell tartani ezt a kérdést. Min-
den településen el kell készíteni 
az esélyegyenlőségi tervet, te-
hát lesz bőven tennivaló szep-
tembertől. A nyári szünet ele-
jén azonban szeretném megkö-
szönni minden pedagógusnak 
egész évi munkáját. Kívánok 
nekik és tanítványaiknak is, 
hogy a vakáció alkalmat adjon 
a feltöltődésre a következő tan-
év eredményessége érdekében.  

K.Zs.


